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[Lykketoft] 

5. Det er helt afgørende, at indsatsen til en 
styrkelse af dansk eksport se's i sammenhæng 
med, at der i det andet led i produktions- og af- 
sætningskæden også er sikret fornuftige, lang- 
sigtede, risikovillige finallsieringsmuligheder. 
Derfor anser Socialdemokratiet netop den fo- 
restående forstærkede eksportindsats m.v. og 
forslaget om en modernisering af de institutio- 
nelle investorers investeringsregler for en både 
logisk og nødvendig sammenhængende hel- 
hed. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget og de 
ledsagende bemærkninger, anbefaler jeg lov- 
forslaget til Folketingets velvillige behandling. 

Dorte Bennedsen (S): 
Hermed tillader jeg mig at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om forbud 
mod produktion af phenmedipham på Kemisk 
Værk Køge A/S. 

(Beslutningsforslag nr. B 32). 

Miljøankenævnet siger i sin afgørelse af 21. 
oktober 1987, at der også bør være en overve- 
jelse af, om de mulige konsekvenser af et uheld 
ved en produktion overhovedet er samfunds- 
mæssigt acceptable. 

Sådanne overvejelser har imidlertid ikke 
fundet sted, og på den baggrund finder Social- 
demokratiet det ikke rigtigt at gå imod Køge 
Byråds og Hovedstadsrådets afslag på ansøg- 
ningen fra Kemisk Værk Køge A/S. 

Den aktuelle sag understreger endnu en gang 
behovet for en politisk stillingtagen til, hvilke 
former for kemisk industri det findes accepta- 
belt at have i Danmark, samt behovet for en 
ændring af Miljøankenævnets sammensæt- 
ning, således at det også er skikket til at inddra- 
ge samfundsmæssige overvejelser. 

Preben Møller Hansen (FK): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om forhøjelse 
aff olke- og førtidspensionerne. 

(Beslutningsforslag nr. B 33). 

Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforsla- 
gets tekst og de bemærkninger, som ledsager 
dette. 

Jørgen Estrup (RV): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om Køben- 

havns Havns fremtid. 
(Beslutningsforslag nr. B 34). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforsla- 

gets tekst og de bemærkninger, som ledsager 
dette. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 9: 
Forespørgsel til undervisnings- og forsknings- 

ministeren [om nedlæggelse af gymnasier]. 
Af Holger K. Nielsen (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 27/10 87). 

Fjerde næstformand (Ole Vig Jensen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme afforespørgsel nr. F 10: 
Forespørgsel til miljøministeren [om ajbræn- 

dingen af giftstoffer fra skibe i Nordsøen]. 
Af Jørgen Tved (FK) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 27/10 87). 

Fjerde næstformand (Ole Vig Jensen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Første behandling af lovforslag nr. L 49: 
Forslag til lov om ændring af  lov om arbejds- 

formidling og arbejdsløshedsforsikring m.v. 
(Deltidsforsikring ved delpension m.v.). 

Af arbejdsministeren (Henning Dyremose). 
(Fremsat 28/10 87). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


